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PROTOKÓŁ Nr LX/2023 

z Sesji  Rady Miejskiej w Tucznie z 
z dnia 26 października 2023r. 

 
Na podstawie listy obecności w posiedzeniu Rady Miejskiej w Tucznie uczestniczyło o godzinie 15:00 11 
Radnych.  
Posiedzenie odbyło się w Gminnym Ośrodku Kultury w Tucznie, ul. Wolności 26A, 78-640 Tuczno 
Otwarto posiedzenie. 
 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
W posiedzeniu uczestniczyli także następujący goście: 
 
1. Burmistrz Tuczna – Krzysztof Mikołajczyk 
2. Zastępca Burmistrza – Alicja Wdowińska 
3. Skarbnik Gminy – Violetta Stępień 

 
 
Ad. pkt. 1. 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
Przewodnicząca rozpoczęła obrady oraz stwierdziła quorum. 
 
Ad. pkt. 2 
Przedstawienie porządku obrad. 
Przewodnicząca odczytała porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 
4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 
5. Podjęcie Uchwały Nr LX/465/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
6. Podjęcie Uchwały Nr LX/466/2023 Rady Miejskiej w Tucznie zmieniającej Uchwałę Nr XII/98/2019 
Rady Miejskiej w Tucznie z dnia 28 października 2019 r. w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
7. Podjęcie Uchwały Nr LX/467/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wskazania wstępnych miejsc 
lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tuczno. 
8. Podjęcie Uchwały Nr LX/468/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
9. Podjęcie Uchwały Nr LX/469/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Tuczno. 
10. Podjęcie Uchwały Nr LX/470/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zasad przeznaczania do 
sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych 
warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 
11. Podjęcie Uchwały Nr LX/471/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zobowiązania Burmistrza 
Tuczna do indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 
użytkowników wieczystych. 
12. Podjęcie Uchwały Nr LX/472/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia górnych stawek 
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opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 
13. Podjęcie Uchwały Nr LX/473/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia wymagań jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
14. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
16. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 
17. Zamknięcie LX Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
 

Przewodnicząca poinformowała o projekcie uchwały LX/474/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości do wprowadzenia do porządku obrad, projekt 

ten został przedstawiony radnym w systemie eSesja. 

Rozpoczęto głosowanie nad wprowadzeniem projektu uchwały do porządku obrad: 

ZA - 10 

PRZECIW - 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

Przewodnicząca odczytała ponownie porządek obrad.  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 
4. Informacja Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 
5. Podjęcie Uchwały Nr LX/465/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Tuczno na 2023 r. 
6. Podjęcie Uchwały Nr LX/466/2023 Rady Miejskiej w Tucznie zmieniającej Uchwałę Nr XII/98/2019 
Rady Miejskiej w Tucznie z dnia 28 października 2019 r. w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 
7. Podjęcie Uchwały Nr LX/467/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wskazania wstępnych miejsc 
lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tuczno. 
8. Podjęcie Uchwały Nr LX/468/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia zasad udzielenia 
dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku 
wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 
9. Podjęcie Uchwały Nr LX/469/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Tuczno. 
10. Podjęcie Uchwały Nr LX/470/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zasad przeznaczania do 
sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych 
warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 
11. Podjęcie Uchwały Nr LX/471/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zobowiązania Burmistrza 
Tuczna do indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich 
użytkowników wieczystych. 
12. Podjęcie Uchwały Nr LX/472/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia górnych stawek 
opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach 
przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 
13. Podjęcie Uchwały Nr LX/473/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia wymagań jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności 
w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
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14. Podjęcie Uchwały Nr LX/474/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia wysokości 
stawek podatku od nieruchomości. 
15. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 
16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
17. Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 
18. Zamknięcie LX Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
 

Po odczytaniu porządku obrad Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie: 

ZA – 11 

PRZECIW – 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ – 0 

Ad. Pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Rady Miejskiej w Tucznie. 

Wobec braku uwag odnośnie protokołu, Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie nad przyjęciem 

protokołu.  

ZA - 10 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMUJĘ SIĘ - 1 

Ad. Pkt. 4 

Informacje Burmistrza Tuczna z działalności międzysesyjnej. 

Sprawozdanie obejmuje okres od 28 września do 26 października 2023 r. 28 września odbyło się 

spotkanie z mieszkańcami Nowej Studnicy i Krępy. W związku z rezygnacją sołtysa z funkcji, 11 

października odbyły się wybory na nowego sołtysa. 29 września podpisanie umowy na budowę kaplicy 

w Tucznie. 4 października odbyło się uroczyste otwarcie wielofunkcyjnej hali sportowej w Wałczu. W tym 

dniu odbył się również przegląd artystyczny uczestników warsztatów terapii zajęciowej. 6 października 

odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska, Burmistrz przytoczył tematy 

dyskusji, które pojawiły się na komisji. 7 października – 75 lecie Koła Łowieckiego Darz Bór w Mielęcinie. 

9 października – spotkanie z księdzem oraz ewentualnym wykonawcom remontu kościoła w Jeziorkach. 

11 października w Złocieńcu odbyło się symboliczne wręczenie czeku o wartości 3 mln zł w ramach 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej. 12 października odbyła się rada budowy dotycząca inwestycji 

budowy dróg na osiedlu domów jednorodzinnych. 13 października Burmistrz brał udział w uroczystym 

apelu z okazji Dnia Edukacji Narodowej w Przedszkolu. Zastępczyni Burmistrza była w tym czasie 

obecna w Szkole Podstawowej w Tucznie. 16 października taki apel odbył się w Szkole Podstawowej w 

Marcinkowicach. Burmistrz poinformował, że podczas tegorocznych wyborów frekwencja w gminie była 

wyższa o 14 pkt. proc. w porównaniu z poprzednimi wyborami. 18 października Burmistrz spotkał się ze 

strażakami z OSP Marcinkowice w sprawie rozbudowy remizy i świetlicy. 24 października odbyło się 

posiedzenie wspólne Komisji Spraw Społecznych i Budżetu oraz Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska, dyskutowano o podatkach. 25 października odbyła się wizyta przedstawicieli firmy chcącej 

wybudować wiatraki na terenie gminy.   
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Ad. Pkt. 5 

Podjęcie Uchwały Nr LX/465/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Tuczno na 2023 r. 

Głos zabrała Pani Skarbnik, która przedstawiła radnym zmiany zawarte w projekcie uchwały. Wobec 

braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie.  

ZA - 11 
PRZECIW - 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 
 

Ad. Pkt. 6 

Podjęcie Uchwały Nr LX/466/2023 Rady Miejskiej w Tucznie zmieniającej Uchwałę Nr XII/98/2019 

Rady Miejskiej w Tucznie z dnia 28 października 2019 r. w sprawie poboru podatków w drodze 

inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie. 

ZA - 11 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 7 

Podjęcie Uchwały Nr LX/467/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wskazania wstępnych 

miejsc lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Tuczno. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Wobec braku głosów w dyskusji rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 11 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 8 

Podjęcie Uchwały Nr LX/468/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia zasad udzielenia 

dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy 

zabytku wpisanych do rejestru zabytków lub znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków. 

Głos zabrał Burmistrz, który poinformował, że poprzednia uchwała została uchylona, ponieważ nie była 

zaopiniowana przez Prezesa UOKiK oraz Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi. Uchwała została 

uzupełniona o te braki.  

Radny Gajzler zgłosił wniosek formalny o rozpoczęcie głosowania z pominięciem dyskusji, po czym 

wycofał swój wniosek formalny. Wobec braku głosów chętnych do dyskusji, rozpoczęto głosowanie.  

ZA - 11 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

Ad. Pkt. 9 

Podjęcie Uchwały Nr LX/469/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości stanowiących własność Gminy Tuczno. 
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały po czym głos zabrał Burmistrz. 

Burmistrz wyjaśnił, że chodzi o działkę położoną w miejscowości Strzaliny, jest to wniosek mieszkańca, 

który tę działkę dzierżawi.  Rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 11 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 10 

Podjęcie Uchwały Nr LX/470/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zasad przeznaczania do 

sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste oraz szczegółowych 

warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych. 

Przewodnicząca zwróciła uwagę na potrzebę poprawienia oczywistych omyłek pisarskich, po czym 

odczytała projekt uchwały.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Pytał dlaczego te uchwały są poruszane w tym momencie oraz jakie ma 

to ewentualne skutki.  

Głos zabrał prawnik, który wyjaśnił, że nastąpiły zmiany w przepisach, które obligują Radę do podjęcia 

tego typu uchwał.  

Rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 11 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 11 

Podjęcie Uchwały Nr LX/471/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie zobowiązania Burmistrza 

Tuczna do indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz 

ich użytkowników wieczystych. 

Głos zabrał radny Kurkiewicz, pytał o stawki, które w formie zarządzenia zostaną podjęte oraz czy 

Burmistrz poinformuje Radę o podjętych stawkach.  

Głos zabrał radny Gajzler, uważa, że stawki oraz warunki powinny być podjęte poprzez uchwałę Rady. 

Przypomniał, że cała sprzedaż w gminie podlega uchwałom Rady Miejskiej.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Dopytał, czy w razie sprzedaży, decyzja należeć będzie do Rady jak to 

miało miejsce dotychczas. 

Głos zabrał Burmistrz, zauważył, że w sprawie wyceny, gmina zawsze kieruje się wyceną kosztorysanta.  

Przewodnicząca rozpoczęła głosowanie: 

ZA - 10 

PRZECIW - 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 12 

Podjęcie Uchwały Nr LX/472/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia górnych stawek 

opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, którzy nie są obowiązani do ponoszenia 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na rzecz gminy, za usługi w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w 

instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym rozpoczęto głosowanie 

ZA - 11 



 

7 
 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

Ad. Pkt. 13 

Podjęcie Uchwały Nr LX/473/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia wymagań jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 

działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami, które należy wprowadzić.  

Rozpoczęto głosowanie: 

ZA - 11 

PRZECIW - 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 

 

 

Ad. Pkt. 14 

Podjęcie Uchwały Nr LX/474/2023 Rady Miejskiej w Tucznie w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym rozpoczęto dyskusję.  

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Poinformował, że wstrzyma się od głosu, ponieważ na posiedzeniu komisji 

mają być omawiane również inne podatki, co może zmienić postrzeganie na już ustalone stawki.  

Głos zabrał radny Sochacki. Poinformował, że pojawiło się stanowisko Zachodniopomorskiej Izby 

Rolniczej w sprawie podatku rolnego. Radny poinformował również, że odbędzie się posiedzenie komisji 

na której będą omawiane między innymi sprawy związane z podatkiem rolnym.  

Głos zabrał Burmistrz, uważa, że należy mimo wszystko podjąć uchwałę, niezależnie od decyzji w 

sprawie podatku rolnego.  

Głos zabrał radny Gajzler, zgadza się z przedmówcami. Decyzja odnośnie podatków powinna być 

wspólna i dotyczyć wszystkich grup.  

Głos zabrał radny Sochacki, uważa, że należy się spotkać, gdyż Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska powinna współpracować z Zachodniopomorską Izbą Rolniczą.  

Radny Gajzler uważa, że w takim wypadku powinno odbyć się spotkanie ze wszystkimi grupami 

podatników. 

Głos zabrał radny Kurkiewicz. Uznał, że jeśli było coś ustalone na komisji, to tak też powinno być 

głosowane.  

Radny Sochacki poddał w wątpliwość ważność głosowań na komisji w sprawie podatku rolnego, gdyż 

część radnych jest rolnikami.  

Głos zabrał radny Gajzler, który zauważył, że głosowania na komisjach nie są wiążące w kwestii 

głosowań na Sesji, podjął również pod dyskusję temat głosowania radnych, którzy są rolnikami nad 

uchwałą budżetową.  

Głos zabrał Burmistrz, którzy uważa, że jest to daleko idąca interpretacja, gdyż w tym wypadku nikt nie 

powinien głosować.  

Głos zabrał radny Kowalisko. Uznał, że nastały nowe okoliczności, każdy musi podjąć decyzję 

indywidualnie.  

Głos zabrał radny Gajzler. Złożył wniosek formalny o wycofanie z porządku obrad niniejszej uchwały i 

przełożyć jej procedowanie do następnej Sesji RM.  

Rozpoczęto głosowanie nad wnioskiem formalnym: 

ZA - 10 

PRZECIW - 0 
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WSTRZYMAŁO SIĘ – 1 

Punkt został usunięty z porządku obrad. 

 

Ad. Pkt. 15 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

Głos zabrał radny Kowalisko. Pytał o sytuację związaną z osiedlem domów jednorodzinnych, na jakim 

etapie są prace przygotowawcze.  

Głos zabrał Burmistrz, który poinformował, że odbyła się kolejna rada budowy. Do połowy listopada mogą 

trwać konsultacje z mieszkańcami, ponieważ drogi są nadal w fazie projektowania.  

Głos zabrał radny Kowalisko. Pytał o projekt strażnicy OSP w Tucznie.  

Głos zabrał Burmistrz, który poinformował, że wstępne ustalenia zostały poczynione, projekt gotowy 

zostanie wykupiony i dostosowany, pewne rzeczy będą musiały zostać przeprojektowane, trwają 

rozmowy w tym temacie.  

Głos zabrał radny Gajzler, pytał o progi zwalniające na ulicy Piaskowej. 

Głos zabrała Przewodnicząca, która poinformowała, iż początkowo wpłynął wniosek od mieszkańców 

dotyczący zlikwidowania progów, a następnie wniosek dotyczący ponownego ich montażu.  

Głos zabrała mieszkanka Tuczna, wyjaśniła, że problemem są mieszkańcy nie z ulicy Piaskowej, którzy 

nie dostosowują prędkości jazdy, co powoduje niebezpieczeństwo w ruchu.  

Głos zabrał Burmistrz, który poinformował, że progi te zostały zamontowane na ulicy Rzecznej, 

poinformował, że jeśli jest taka potrzeba, progi zostaną ponownie zamontowane.  

Głos zabrał radny Kowalisko. Zauważył, że ważne tu jest bezpieczeństwo dzieci udających się do szkoły 

jak i działkowiczów, którzy tłumnie uczęszczają wspomniany teren.  

Głos zabrał radny Gajzler, który podzielił się swoją refleksją, iż nie można podejmować wielu decyzji 

bezrefleksyjnie na prośby mieszkańców. Czasem należy podjąć trudne decyzje.  

Głos zabrał mieszkaniec Tuczna w sprawie usypującego się terenu, prosił o informacje czy podjęte 

zostały kroki w tej sprawie.  

Burmistrz zabrał głos, nie zgadza się ze stwierdzeniem, iż mieszkańcy odczuwają skutki niekorzystnego 

korzystania z terenu gminnego, ponieważ wspomniany teren jest w większości w rękach prywatnych.  

Głos zabrał radny Gajzler. Uznał, że nie jest to odpowiednie miejsce na tego typu dyskusje, mieszkańcy 

wiedzą, że radni prowadzą dyskusje na temat skarpy, nie jest to temat, który można zakończyć w trakcie 

jednego posiedzenia. Poinformował również, że trudno określić termin konkretnych rozmów na ten temat, 

trudno stwierdzić, czy decyzja zostanie podjęta w tym roku.  

Głos zabrał radny Sochacki. Poinformował, że zainteresowani będą informowani o posiedzeniu komisji 

w tej sprawie.  

Ad. Pkt. 16 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

Ad. Pkt. 17 

Informacje Przewodniczącej Rady Miejskiej w Tucznie. 

 

Ad. Pkt. 18 

Zamknięcie LIX Sesji Rady Miejskiej w Tucznie. 
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